
Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 

2021-08-24 

1  

 

 

  

 

Kommunala pensionärsrådet 

 

Plats och tid Digitalt sammanträde via Zoom 

  Tisdag 24 augusti kl. 09:00-12:00 

 
 

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Benny Edlund, PRO 

Christina Oscarsson, PRO 

Robin Nilsson, PRO 

Per-Olow Hedman, SKPF 

Inger Sjöström, SKPF 

Brith Fäldt, Samhällsbyggnadsnämnden  

Stefan Askenryd, Kommunstyrelsen  

 Ellinor Sandlund, Socialnämnden 

 Marita Björkman-Forsman, Fastighets- och 

servicenämnden 

 
Övriga deltagare Helena Magnusson, avd.chef ordinärt boende  

Annika Risberg, projektledare 

Ida Wiksten, representant för Arbetsterapeuterna 

Carola Berggren, representant för Kommunal 

Ewa Karlsson Sjölander, verksamhetsutvecklare 

Zara Berg, sekreterare 

          

      
 

Utses att justera  Inger Sjöström, SKPF 

 
       Paragrafer §35 - §46 

 

Sekreterare Zara Berg 

 
 

Ordförande Sven-Gösta Pettersson 

 
 

Justerande Inger Sjöström, SKPF 

 

Förvaringsplats för  

protokollet                          Socialförvaltningen 
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Signatur justerare Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

 

§ 35 

Mötets öppnande 

Mötet förklaras öppnat. 

 

§36 

Val av justerare 

Inger Sjöström utses att justera dagens protokoll. 

 

§37 

Godkännande av dagordningen 

Dagordningen godkänns.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 

2021-08-24 

3  

 

Signatur justerare Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

 

§38 

Våld i nära relation 

Annika Risberg 

 

Se bifogad bilaga för att ta del av Annikas material. 

 

Bilaga 1 – Våld i nära relationer 

 

Ifall föreningarna är intresserade av att jobba med dessa frågor så kan man kontakta någon 

från våld i nära på telefonnummer 0911–697575. 

 

Annika tipsar även om hemsidan: www.huskurage.se 

 

§39 

Fackens syn på pandemin 

 

Arbetsterapeuter 

Delade uppfattningar kring utmaningar på Trädgårdens Äldrecentra. Främst kring 

kommunikation med gäster och patienter på grund av munskydd och visir. Svårigheter med 

dementa och hörselnedsatta, svårt att kommunicera. Påfrestande arbetsmiljö med all 

skyddsutrustning. Hög frånvaro på personal i början av pandemin vilket gav en högre 

arbetsbelastning. Man har prioriterat bort det som inte varit akut. 

 

Kommunal 

Brist på undersköterskor har varit en stor utmaning under denna pandemi. Man har fått 

prioritera ute på golvet. Många har nekats semester och inte kunnat ta fyra veckors 

sommarsemester. Det har varit jobbigt att jobba med visir och munskydd, speciellt under 

sommaren då det varit varmt. Att läsa läppar med munskydd är ett stort bekymmer. I övrigt 

bra kring skyddsutrustning. Personalen är trötta då de inte fått sin återhämtning. Risk för 

sjukskrivningar i höst.  

 

Vårdförbundet 

Kunde ej delta på grund av sjukdom. 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.huskurage.se/
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§40 

Uppföljning äldreomsorgslyftet 

Ewa Karlsson Sjölander 

 

År 2020 så fick Piteå kommun statsbidrag för att kunna ge personer med tillsvidareanställning 

rätt formell kompetens. 50 % arbete och 50 % studier. Man måste ha läst svenska grund för 

att söka till äldreomsorgslyftet.  

 

Det är 53 stycken som studerar till undersköterska och 14 stycken som studerar till 

specialistundersköterska. 

 

Det finns en studiegrupp direkt man går in i äldreomsorgslyftet. Ewa jobbar mest med 

uppföljningssamtal. Samtal med både studerande och chef. Under studietiden så har man 

uppföljningssamtal med studie- och yrkesvägledare samt handledning och samtal med den 

studerande. Tre lärare finns för att hjälpa till att komma i gång. Det som är bekymmersamt 

att det är svårt att få studenterna till att ta emot hjälp. Det är en förmån att få handledning, 

inte ett nederlag. 

 

Nu till hösten så kommer även en specialistundersköterska-utbildning. Fjorton personer 

kommer att studera på 50 %. Elva personer ska studera multisjuka och tre personer ska 

studera specialist inom demens/äldrepsykiatri.   

 

Det är även öppnat för enhetschefer att studera så sex stycken enhetschefer inom 

äldreomsorgen har sökt utbildning till hösten för att vidareutbilda sig. 

 

Från starten oktober 2020 så har totalt nio personer slutfört utbildningen. Av dem är det 

fyra personer som har validerat. 
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§41  

Digitalisering äldre 

Ewa Karlsson Sjölander 

 

Vi har fått statliga medel för att motverka ensamhet för äldre, då är teknikutveckling en bra 

sak. Man måste engagera politiker och ledning och ha en långsiktig plan.  

 

Vi vill erbjuda kurser inom digital teknik för personer boende i Piteå kommun. Man ska själv 

tillhanda ha sin egen läsplatta eller smartphone som man har med sig på kursen och så får 

man en enkel utbildning i hur man lär sig att ta hem appar, skickar sms/mms, lägger till 

kontakter i sin telefonbok och hanterar bank-id med mera. Även information kring bedrägeri 

ingår i utbildningen. 

 

Grupperna ska inte vara för stora så man hinner få hjälp av kurs-läraren. Det är skickat ut en 

upphandling och svar har inkommit av ABF. Det är en studiecirkelledare som ska hålla dessa 

kurser. Fem tillfällen med fem personer i varje grupp. Vi ska erbjuda detta på Samvaron men 

Samvaron är inte öppnad ännu på grund av pandemin. Detta har prövats på i andra 

kommuner i landet och det har varit till stor hjälp och det har känts tryggt för de äldre.  

 

Kommunen har själva inte någon teknisk support för de äldre eftersom det är en 

kostnadsfråga.  

 

§42 

Äldreveckan 

 

Christina Oscarsson, PRO, ger en uppdatering kring äldreveckan. De som arbetar med den 

ska träffas igen i september och hoppas på att få allt klart då. 

 

Annons om äldreveckan görs av Piteå kommun och kommer i Piteå-Tidningen. Där kommer 

man kunna hitta all information och veckans agenda.  

 

§43 

Avgifter – nya taxor 2022 

 

Se bifogad bilaga för att ta del av information från Anna Duvmo, avgiftshandläggare. 

 

Bilaga 2 – Avgifter 2022 
 

I förslaget så är det uppräknat till 72 kr/dygn. Kostnaden för omvårdnadsavgiften tas med i 

beräkningen av maxtaxa och uppräknas årligen enligt omsorgsprisindex (OPI). 
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§44 

Frågor från föreningarna 

 

Det undras om en möteslokal till PRO Infjärden. Svaret är att vända sig till Kultur, park och 

fritid då Elisabeth Lindberg inte deltar i dagens sammanträde och kan svara på frågan.  
 

§45 

Nämnderna har ordet  

 

Fastighets- och servicenämnden 

 

Det pågår tankar och jobb kring livsmedel. Hur tar vi hand om de äldre ifall det blir 

livsmedelsbrist. Länsstyrelsen har sagt kommuner ska jobba med det. 

 

Måltidstaxan höjs ingenting för måltidsservice för särskilt boende och hemtjänst. Där finns 

ingen indexuppräkning. 

 

Samhällsbyggnadsnämnden 

 

Tjänstemän jobbar på distans än.  

 

Arbete pågår kring Norrbotniabanan. NOD-projektet, en organisation för Skellefteå, Luleå 

och Piteå. Piteå leder projektet. 

 

Förfrågningar gällande etableringar på Haraholmen. Förbereds strategiskt och jobbas med. 

 

Man har avsatt medel för at titta på att få en bättre planberedskap. För mindre företag och 

verksamheter. 

 

Planarbete pågår för stadsutveckling Öster, Strömnäsbacken. Kommunen äger mycket mark 

där Planer för ett nytt centrumområde. 

 

Nya bussarna är i gång och nya rutter är framtagna. Busstidtabeller saknas i bussarna. Man 

kan höra av sig till biblioteket och Stadshuset för att få busstabell utskriven.  

 

Kultur, park- och fritidsnämnden 

 

Ingen är på plats och deltar i sammanträdet. 
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Kommunstyrelsen 

 

Kommunstyrelsen hade sitt första sammanträde igår efter semestern. 

 

Parallellt med medborgarförslag, som vi har nu, så finns det en ny idé som kallas för 

Piteförslag - ett digitalt medborgarinitiativ. Ett mer tillgängligt sätt att påverka Piteå kommun. 

Det krävs att 42 stycken människor stödjer förslaget för att det ska gå vidare. En promille av 

befolkningen.  

 

Ett godkänt medborgarförslag är att Daniel Solander ska flyttas till Rådhustorget.  

 

Gått ut med vindbruksplan, den ska förnyas. Höjd och antal snurror. Om det är intressant så 

kan Mikael Ferm och Stefan Lundmark bjudas in till något sammanträde framöver för att 

prata om vindkraft. 

 

Fortsätter investera kring Christina-projektet. Gång- och cykelvägar samt skolan. 

 

Arbetet gällande Haraholmen fortsätter. Det är många frågor och diskussioner kring tomter 

där. 

 

Ett näringslivsråd ska bildas. 

 

Socialnämnden 

 

Ansträngt läge på personalsidan, sommaren ska utvärderas. Fler stängda platser på sjukhuset 

vilket gjort att vi har fått hem brukare snabbare. Samarbete mellan Kommun och Region 

måste fungera. Möte kring det kommer att ske.  

 

Arbete som pågår framöver är delårsrapporter och budgetarbete. Åtta miljoner kronor att 

fördela bland investeringsmedel. Även statliga pengar som är prestationsbaserade kommer. 

Mer info om de pengarna kommer i september, regelverket är inte helt klart. 

 

Det finns pengar för att anställa fler sjuksköterskor från första september.  
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§46 

Övriga frågor 

 

Ingen övrig fråga. 

 

Sven-Gösta säger att om man har frågor från föreningarna så kan man gärna mejla in dessa 

frågor innan sammanträdet till sekreterare Zara Berg, Zara.Berg@pitea.se, så att rätt person 

hinner ta del av frågan i förväg och kan svara på kommande sammanträde. 

 

 

 

 

Mötet avslutas.  

mailto:Zara.Berg@pitea.se

